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RO.0002.6.2017.BG                                                                                

Protokół Nr XXIII/17 

z XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w sali obrad Urzędu Miasta  
i Gminy we Fromborku w dniach 27 września 2017 roku oraz 4 października 2017 roku.  

Sesję rozpoczęto o godz.10.00, a przerwano o godz. 12.25 w dniu 27 września 2017 roku, wznowienie 
obrad nastąpiło o godz. 9.00, a zakończenie o godz. 9.05 w dniu 4 października 2017 roku. 

Na ogólną liczbę 15 radnych w sesji udział wzięło: 
– w dniu 27 września 2017 roku –  9 radnych ( nieobecni radni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski 
Wojciech, Markun Robert, Rymkiewicz Monika, Stankiewicz Agata, Strabel Dorota), 
– w dniu 4 października 2017 roku – 9 radnych ( nieobecni radni to: Gawłowski Wojciech, 
Krukowska Wioletta, Pietkiewicz Zbigniew, Rymkiewicz Monika, Stankiewicz Agata, Woelky 
Longina) 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
W sesji udział wzięli: 

• Pani Małgorzata Wrońska – Burmistrz Miasta i Gminy Frombork 
• Pani Agnieszka Nawrot-Kopycińska – Sekretarz Miasta i Gminy Frombork 
• Pani Teresa Podlasz-Kalinowska – Zastępca Skarbnika Miasta i Gminy Frombork 
• Pan Andrzej Szyszło – Kierownik Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 

Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska 
• Pan Bogdan Szczyrba –  Zastępca Kierownika Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, 

Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska 
• Pani Janina Jachimowicz – Kierownik Miejski-Gminnego Ośrodka Pomocy we Fromborku 
• Pan Marcin Wróbel - Adwokat obsługujący Urząd Miasta i Gminy Frombork  
• Leszek Hak – właściciel firmy Leoterm Leszek Hak 
• Sołtysi – lista obecności stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska przywitała przybyłych  
na sesję Panią Małgorzatę Wrońską Burmistrza Miasta i Gminy Frombork, Panią Sekretarz, radnych, 
sołtysów, kierowników jednostek organizacyjnych, zaproszonych gości, pracowników urzędu, 
mecenasa. 

Ad. pkt 1.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska otworzyła XXIII zwyczajną sesję 
Rady Miejskiej we Fromborku i stwierdzała, że obrady są prawomocne, gdyż na ogólną liczbę  
15 radnych, w sesji uczestniczy 9 radnych. 

Nieobecni radni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Markun Robert, Rymkiewicz Monika, 
Stankiewicz Agata, Strabel Dorota. 

Ad. pkt 2. 

Na sekretarza obrad zaproponowano radną Urbanowicz Jadwigę. 
Radna wyraziła zgodę.    
Ww. propozycję poddano pod głosowanie. 

Za głosowało 9 radnych. 
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Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych.  
 
Sekretarzem obrad została radna Urbanowicz Jadwiga.  

 

Ad. pkt 3. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała, że w dniu  
22 września 2017 roku do Biura Rady wpłynął wniosek Burmistrza Miasta i Gminy Frombork  
o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały  
w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego miasta Fromborka dla działki nr 32 w obrębie geodezyjnym nr 10. 
 
Projekt omawiany już był na wspólnym posiedzeniu stałych komisji rady przed sesją. Przewodnicząca 
ww. wniosek poddała pod głosowanie. 
 
Za głosowało 2 radnych.  
Przeciw głosowało 4 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 3 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Przewodnicząca powiedziała, że w dniu 27 września 2017 roku do Biura Rady wpłynął wniosek 
Burmistrza Miasta i Gminy Frombork o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji 
Rady Miejskiej projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na udzielenie zabezpieczenia pożyczki 
zaciąganej na modernizację miejskiego systemu ciepłowniczego przez jego dzierżawcę. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie. 
 
Za głosowało 4 radnych.  
Przeciw głosowało 3 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Kolejne trzy wnioski złożyła Przewodnicząca Rady Miejskiej: 
 
– o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 
Frombork w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie. 
 
Za głosowało 7 radnych.  
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
– o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 21 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 
Frombork w zakresie nieprzyznania prac interwencyjnych oraz remontu lokalu socjalnego przekazanej 
według właściwości przez Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Elblągu. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie. 
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Za głosowało 7 radnych.  
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
– o wprowadzenie do porządku obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej projektu uchwały  
w sprawie rozpatrzenia skargi z dnia 24 sierpnia 2017 roku na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 
Frombork w zakresie nieprzyznania lokalu mieszkalnego przekazanej według właściwości przez 
Samorządowe Kolegium Odwoławcze w Elblągu. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie 
 
Za głosowało 7 radnych.  
Przeciw głosowało 0 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
Przewodnicząca zapytała czy są jeszcze jakieś wnioski o wprowadzenie zmian w porządku obrad. 
Radny Zbigniew Pietkiewicz zgłosił wniosek o wyłączenie z porządku obrad projektu uchwały  
w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według 
ewidencji gruntów jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej,  dla 
której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą  
o numerze EL1B/00030954/1. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie. Radna Magdalena Jakóbczyk zapytała 
radnego dlaczego chciałby wyłączyć tę uchwałę z porządku obrad. Radny odpowiedział, że ma takie 
prawo i nie musi się tłumaczyć. Radna Anna Żurowska zauważyła, że tak samo było z wcześniejszymi 
uchwałami- radny Zbigniew Pietkiewicz mógłby podzielić się, jeśli taką ma, wiedzą, z powodu której 
nie zgadzał się na włączenie do porządku obrad wcześniejszych projektów. Radny Zbigniew 
Pietkiewicz nie chciał uzasadnić swojego wniosku. 
Przewodnicząca ww. wniosek poddała pod głosowanie. 
 
Za głosowało 3 radnych.  
Przeciw głosowało 2 radnych.  
Wstrzymało się od głosu 4 radnych. 
 
Wniosek nie został przyjęty. 
 
 
Przewodnicząca odczytała porządek obrad XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wybór sekretarza obrad.  
3. Przedstawienie porządku obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 29.06.2017 roku                          

oraz protokołu z XXII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 04.08.2017 roku.   
5. Sprawozdanie z realizacji uchwał podjętych na sesjach w dniach 29.06.2017 roku oraz 04.08.2017 roku. 
6. Sprawozdanie z pracy Burmistrza. 
7. Interpelacje radnych do Burmistrza. 
8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie na 2017 rok; 
b) szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze  

i specjalistyczne usługi opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób 
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 z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego 
zwolnienia od tych opłat oraz trybu ich pobierania; 

c) przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Frombork na lata 2017-2020  
z perspektywą na lata 2021-2024; 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według 
ewidencji gruntów jako działka o numerze 141/1  , obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej  
dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą 
o numerze EL1B/00030954/1; 

e) wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej  lokalu mieszkalnego  
o numerze 5  znajdującego się w budynku mieszkalnym nr 7 posadowionym na nieruchomości 
oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 109/38, obręb Ronina, gmina 
Frombork wraz ze sprzedażą udziału do 19/100 części tej nieruchomości  oraz na sprzedaż takiego 
samego udziału w nieruchomości  oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 
109/37, obręb Ronina, gmina Frombork  dla których Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg 
Wieczystych prowadzi księgi wieczyste o numerach   EL1B/00016782/0 i EL1B/00016781/3; 

f) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy 
na kolejny  okres do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat; 

g) wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy  
na kolejny  okres do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat; 

h) wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie dla Energa Operator S.A.  w Gdańsku służebności 
przesyłu  przyłącza kablowego 0,4 kV na  nieruchomości stanowiącej własność Gminy Frombork 
oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 101/3, obręb Biedkowo, gmina 
Frombork  dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę 
wieczystą o numerze EL1B/00017132/6; 

i) przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Frombork  
na lata 2016-2026. 

9. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej we Fromborku za I półrocze 2017 roku. 
10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 
11. Oświadczenia radnych i sprawy różne. 
12. Zakończenie obrad. 

 
Przewodnicząca ww. porządek obrad poddała pod głosowanie. 
 
Za głosowało 7 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
 
Porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt 4  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
propozycję protokołu z XXI zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 29.06.2017 roku.                           

Za głosowało 6 radnych. 
Przeciw głosowało 1 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 

Protokół został przyjęty.  
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
propozycję protokołu z XXII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 04.08.2017 
roku. 
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Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu 1 radnych. 

Protokół został przyjęty.  
 

Ad. pkt. 5 i 6  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła Panią Burmistrz 
Małgorzatę Wrońską o przedstawienie sprawozdania z realizacji uchwał podjętych na XXI zwyczajnej 
sesji Rady Miejskiej we Fromborku w dniu 29.06.2017 r. oraz z realizacji uchwał podjętych w dniu 
04.08.2017 r. na XXII nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku. 
 
Burmistrz Małgorzata Wrońska przywitała radnych, sołtysów oraz przybyłych na sesję gości, 
następnie przedstawiła sprawozdanie z pracy Burmistrza. Sprawozdanie to stanowi załącznik nr 3  
do protokołu. 

Ad. pkt 7. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poprosiła radnych o składania 
interpelacji do Burmistrza. 

Brak interpelacji. 

Ad. pkt 8. 

a) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska powiedziała,  
że w ostatniej chwili nastąpiła mała zmiana w załączniku do projektu uchwały w sprawie zmian  
w budżecie na 2017 rok- poprosiła Zastępcę Skarbnika o omówienie tej zmiany. Po przedstawieniu 
przeniesienia w budżecie przez Panią Teresę Podlasz- Kalinowską oraz omówieniu powodu 
przeniesienia przez Pana mecenasa Przewodnicząca Rady Miejskiej odczytała projekt Uchwały  
Nr XXIII/243/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie zmian  
w budżecie na 2017 rok. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie Uchwałę 
Nr XXIII/243/17. 

Za głosowało 8 radnych.  
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymał się od głosu 1 radny. 
 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/243/17stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

b) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/244/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
szczegółowych warunków przyznawania i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi 
opiekuńcze z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami 
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psychicznymi oraz szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od tych opłat 
oraz trybu ich pobierania. 
 
Radna Jadwiga Urbanowicz zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/244/17. 

Za głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/244/17stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

c) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/245/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
przyjęcia Programu Ochrony Środowiska dla Miasta i Gminy Frombork na lata 2017-2020  
z perspektywą na lata 2021-2024. 

Radna Wioletta Krukowska zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/245/17. 

Za głosowało 9 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/245/17stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

d) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku radna Barbara Kędzierska powiedziała,  
że został złożony wniosek podpisany przez radnych Wiolettę Krukowską, Zbigniewa Pietkiewicza  
i Longinę Woelky o przeprowadzanie głosowania imiennego podczas podejmowania uchwały Rady 
Miejskiej we Fromborku. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała wniosek. 

Ww. dokument stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
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Przed przystąpieniem do głosowania nad uchwałą radni Wioletta Krukowska i Zbigniew Pietkiewicz 
zadali kilka pytań Zastępcy Kierownika Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki 
Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska – Panu Szczyrba Bogdanowi. Radny Zbigniew 
Pietkiewicz przedstawił swój punkt widzenia na sprawę sprzedaży działki- uważał, że urząd nie dał 
szansy wcześniejszemu dzierżawcy na ciągłość dzierżawy. Zwrócił uwagę na wiek dzierżawcy- 
choćby z tego względu można było dać szansę na przedłużenie dzierżawy. Radna Hanna Żurowska 
zapytała czy wcześniejszy dzierżawca aplikował na przedłużenie umowy dzierżawy, radna Małgorzata 
Łukasik powiedziała, że wszystkim przedłuża się umowy dzierżawy, a w tym przypadku nie.  

Radna Małgorzata Łukasik o godzinie 11.03 opuściła salę obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy są jeszcze jakieś 
pytania do tej uchwały? Brak pytań.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść Uchwały  
Nr XXIII/246/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie wyrażenia 
zgody na sprzedaż w drodze bezprzetargowej  nieruchomości oznaczonej według ewidencji gruntów 
jako działka o numerze 141/1, obręb nr 4 miasta Fromborka przy ulicy Błotnej  dla której Sąd 
Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą o numerze 
EL1B/00030954/1. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie imienne 
Uchwałę Nr XXIII/246/17 – odczytała z listy alfabetycznie imiona i nazwiska radnych oraz pytała  
czy radny jest ZA, PRZECIW, czy WSTRZYMUJE SIĘ od głosu. 

Radny Gawłowski Jacek – nieobecny 
Radny Gawłowski Wojciech – nieobecny 
Radna Jakóbczyk Magdalena – przeciw 
Radna Kędzierska Barbara – za 
Radna Krukowska Wioletta – przeciw 
Radna Łukasik Małgorzata – nieobecna 
Radny Markun Robert – nieobecny 
Radny Pietkiewicz Zbigniew – przeciw 
Radna Ros Agnieszka – za 
Radna Rymkiewicz Monika – nieobecna 
Radna Stankiewicz Agata – nieobecna 
Radna Strabel Dorota – nieobecna 
Radna Urbanowicz Jadwiga – przeciw 
Radna Woelky Longina – przeciw 
Radna Anna Żurowska – wstrzymuje się 

Za głosowało 2 radnych.  
Przeciw głosowało 5 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 1 radnych. 
Lista głosowania stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

Uchwała nie została przyjęta. 

e) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/246/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
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wyrażenia zgody na sprzedaż na rzecz najemcy w drodze bezprzetargowej  lokalu mieszkalnego  
o numerze 5 znajdującego się w budynku mieszkalnym nr 7 posadowionym na nieruchomości 
oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 109/38, obręb Ronina, gmina Frombork 
wraz ze sprzedażą udziału do 19/100 części tej nieruchomości  oraz na sprzedaż takiego samego 
udziału w nieruchomości  oznaczonej według ewidencji gruntów jako działka o numerze 109/37, 
obręb Ronina, gmina Frombork  dla których Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych 
prowadzi księgi wieczyste o numerach   EL1B/00016782/0 i EL1B/00016781/3. 
 
Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/246/17. 

Za głosowało 6 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/246/17stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

f) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/247/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami umów dzierżawy na kolejny  okres  
do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umów zawartych na okres do 3 lat. 
 
Radna Wioletta Krukowska zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/247/17. 

Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/247/17stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

g) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/248/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
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wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym dzierżawcą umowy dzierżawy na kolejny  okres  
do 3 lat po zakończeniu obowiązywania umowy zawartej na okres do 3 lat. 
 
Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/248/17. 

Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/248/17stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska o godzinie 11.20 zarządziła 5 
minutową przerwę. Po przerwie Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska wznowiła obrady 
XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej i stwierdziła prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych 
obecnych jest 8 radnych. Nieobecni radni to: Gawłowski Jacek, Gawłowski Wojciech, Łukasik 
Małgorzata, Markun Robert, Rymkiewicz Monika, Stankiewicz Agata, Strabel Dorota. 

h) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/249/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
wyrażenia zgody na odpłatne ustanowienie dla Energa Operator S.A.  w Gdańsku służebności przesyłu  
przyłącza kablowego 0,4 kV na  nieruchomości stanowiącej własność Gminy Frombork oznaczonej 
według ewidencji gruntów jako działka o numerze 101/3, obręb Biedkowo, gmina Frombork   
dla której Sąd Rejonowy w Braniewie Wydział Ksiąg Wieczystych prowadzi księgę wieczystą  
o numerze EL1B/00017132/6. 
 
Radna Longina Woelky zgłosiła wniosek o nieodczytywanie treści uchwały w całości.  
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała wniosek pod głosowanie. 
Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Wniosek został przyjęty. 
 
Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska poddała pod głosowanie 
Uchwałę Nr XXIII/249/17. 

Za głosowało 8 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 0 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 

Uchwała Nr XXIII/249/17stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
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i) Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała nagłówek 
Uchwały Nr XXIII/250/17 Rady Miejskiej we Fromborku z dnia 27 września 2017 roku w sprawie 
przyjęcia Gminnego Programu Rewitalizacji dla Miasta i Gminy Frombork na lata 2016-2026. 
 
Przed odczytaniem treści uchwały radna Jadwiga Urbanowicz zapytała czy w programie tym zostały 
poprawione nazwy ulic, które były błędnie nazwane podczas prezentacji programu. Kierownik Referatu 
Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki Przestrzennej i Komunalnej i Ochrony Środowiska – 
Pan Andrzej Szyszło odpowiedział, iż jest poprawiony błąd w załączniku. Mecenas odpowiedział,  
że jeśli nie ma błędu w treści uchwały, a załącznik został wymieniony na właściwy- uchwałę można 
podjąć.  
 
Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska odczytała treść i poddała  
pod głosowanie Uchwałę Nr XXIII/250/17. 
 
Za głosowało 6 radnych. 
Przeciw głosowało 0 radnych. 
Wstrzymało się od głosu 2 radnych. 
Uchwała została przyjęta. 
 
Uchwała Nr XXIII/250/17 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 

Ad. pkt 9. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej powiedziała, że kolejny punkt to sprawozdania z działalności Komisji 
Rady Miejskiej we Fromborku za I półrocze 2017 roku. Poprosiła przewodniczących bądź  
ich zastępców o przedstawienie sprawozdań. 

Pierwsze sprawozdanie przedstawiła radna Agnieszka Ros- Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej. 
Sprawozdanie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Kolejne sprawozdanie odczytała Przewodnicząca komisji Rozwoju Gospodarczego i Rolnictwa- radna 
Longina Woelky. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

Trzecie sprawozdanie przedstawiła radna Jadwiga Urbanowicz- Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Budżetu i Finansów. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

Ostatnie sprawozdanie zostało przedstawione przez radną Annę Żurowską – Zastępcę 
Przewodniczącej Komisji Zdrowia, Oświaty, Kultury i Spraw Socjalnych. Sprawozdanie stanowi 
załącznik nr 17 do protokołu.  

Ad. pkt 10. 

Brak interpelacji. 

Ad. pkt 11. 

Przewodnicząca Rady miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś chciałby zabrać 
głos w związku z punktem obrad- oświadczenia radnych i sprawy różne.  
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Radna Wioletta Krukowska zapytała Panią Burmistrz czy był ogłaszany konkurs na stanowisko 
Sekretarza. Pani Burmistrz odesłała radną do sprawozdań z pracy Burmistrza, ponieważ tam było 
wszystko przedstawione – odbyły się dwa konkursy na to stanowisko- nie zostały rozstrzygnięte. 

Radna Longina Woelky zapytała o remonty chodników – przy Ośrodku Zdrowia oraz  
przy skrzyżowaniu ulicy Młynarskiej i Kolonii Robotniczej- czy Zarząd Dróg Wojewódzkich coś  
w tej sprawie robi- Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że obiecywano współpracę, jednak 
na razie nikt się nie zgłasza, a gmina nie ma finansów, ani pracowników, aby naprawiać drogi 
wojewódzkie. Radny Zbigniew Pietkiewicz powiedział, że władze wojewódzkie chętnie współpracują 
z gminami, które też chcą jakiś wkład w remont dróg włożyć. Pani Burmistrz zauważyła, że gmina 
chciała współpracować na takich samych zasadach jak z władzami powiatu, czyli materiały trafiają  
z powiatu, a robocizną zajmuje się gmina, ale teraz w pierwszej kolejności pracownicy muszą zająć się 
skutkami deszczów i powodzi. Gmina ma małe zasoby pracowników i ciągle musi wybierać co jest 
najważniejsze, a na ten moment najważniejsze są cieknące dachy i mieszkańcy, którzy wciąż 
przychodzą i proszą o interwencję. Burmistrz dodała, że nie można porównywać działań innych gmin 
z naszą- radni znają budżet drogowy, sami wnioskowali o remont drogi w Jędrychowie i tak też się 
stało.  

Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska przerwała rozmowę i oddała głos Andrzejowi 
Szyszło- Kierownikowi Referatu Inwestycji, Zamówień Publicznych, Gospodarki Przestrzennej  
i Komunalnej i Ochrony Środowiska oraz jego gościom – Panu ……, właścicielowi …….. ……- 
dzierżawcy miejskiego systemu ciepłowniczego. Pan Andrzej Szyszło powiedział,  
że były pytania radnych o kotłownie stąd obecność pana ……. Radna Wioletta Krukowska zapytała 
skąd podwyżka ciepła w tym roku. Pan ……….. przedstawił w punktach powody, z których 
podwyżka była konieczna, m.in. podwyżka paliwa, modernizacje, a przede wszystkim wymiana 
starych sprzętów elektronicznych, dla których nie ma już części zamiennych, naprawa kotłów, brak 
podwyżki przez ostatnie 4 lata, brak magazynów przy kotłowni, co powoduje, że dzierżawca musi od 
gminy wynajmować magazyn na paliwo. Pan …… przedstawił jakie koszty musiał ponieść dla  
tej kotłowni, ale wierzył, że kotłownia jest z perspektywą i można inwestować, i pozyskiwać środki  
na modernizację. Pan Andrzej Szyszło powiedział, że więcej szczegółów, procedur w związku  
z pozyskiwaniem funduszy na modernizację kotłowni chciał przedstawić przy projekcie uchwały, 
której radni głosowaniem nie wprowadzili do porządku obrad. Przedstawił także całą historię 
pozyskiwania funduszy i powód, dla którego dzierżawca kotłowni zwrócił się do gminy z prośbą  
o zabezpieczenie pożyczki. Kierownik Referatu powiedział, że kolejna sesja może być już za późno, 
aby podjąć tę uchwałę, stąd taki pośpiech z wprowadzeniem do porządku obrad danego projektu.  
W aktualnej sytuacji i gmina, i dzierżawca stoją przed wielką niewiadomą. Pan ……….. powiedział, 
że dlatego zależało im na umowie wieloletniej, by mieć szansę spłacić wszystkie kredyty, 
zobowiązania i móc wyjść na prostą. Wszelkie warunki dzierżawcy spełnili, by móc pozyskać 
fundusze, ale przesunięcia personalne w radzie nadzorczej spowodowały, że na ten moment oprócz 
wkładu własnego potrzebne jest zabezpieczenie pożyczki. Burmistrz Małgorzata Wrońska zapytała 
radnych czy są dumni z zablokowania tak ważnej uchwały. Radna Wioletta Krukowska powiedziała, 
że trzeba było zadzwonić do wszystkich radnych aby przedstawić temat, na co Burmistrz Miasta 
Małgorzata Wrońska odpowiedziała, że radni na początku sesji nie dali nawet szansy wprowadzenia 
projektu uchwały do porządku obrad ani przedstawienia ważności sytuacji. Radny Zbigniew 
Pietkiewicz powiedział, że winna jest tutaj słaba dyscyplina ugrupowań, a Pani Burmistrz 
odpowiedziała, że niezależnie od ugrupowań powinniśmy starać się o dobro gminy, a jeżeli ktoś 
głosuje z zasady na ‘nie’ to są właśnie takie sytuacje jak teraz ta z kotłownią. Każdy z radnych 
powinien to poważnie przemyśleć. Radny Zbigniew Pietkiewicz dodał, że gdyby miał taką wiedzę jak 
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teraz to pierwszy podniósłby rękę za podjęciem uchwały. Radna Magdalena Jakóbczyk zapytała  
co zrobić w tej sytuacji. 

O godzinie 12.20 radni Zbigniew Pietkiewicz oraz Wioletta Krukowska opuścili salę obrad. 

Sołtys Biedkowa Barbara Kulynycz zadała jeszcze pytanie Panu Andrzejowi Szyszło w sprawie drogi 
w Biedkowie, a Panią Burmistrz zapytała o pustą kaplicę w Biedkowie, ponieważ mieszkańcy 
chcieliby zrobić z niej siłownię. Sołtys rozmawiała z księdzem i on byłby chętny odsprzedać bądź 
zamienić tę kaplicę na obiekt we Fromborku. Burmistrz Małgorzata Wrońska odpowiedziała,  
że zapozna się z tematem. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej Barbara Kędzierska o godzinie 12.25 przerwała obrady Rady 
Miejskiej w dniu 27 września 2017 roku z powodu braku kworum. 

W dniu 4 października 2017 roku obrady XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej zostały wznowione 
przez Przewodniczącą Rady miejskiej Barbarę Kędzierską. Przewodnicząca stwierdziła 
prawomocność obrad, gdyż na 15 radnych obecnych było 9. Nieobecni radni to: Gawłowski Wojciech, 
Krukowska Wioletta, Pietkiewicz Zbigniew, Rymkiewicz Monika, Stankiewicz Agata, Woelky 
Longina. 

Obrady zostały wznowione od punktu 11 – oświadczenia radnych i sprawy różne. Przewodnicząca 
Rady Barbara Kędzierska zapytała czy ktoś z radnych chciałby jeszcze zabrać głos. 

Radny Robert Markun powiedział, że po pieczątkach widzi, iż jest nowy Sekretarz. Zapytał  
czy Sekretarz został powołany w ramach awansu czy był przeprowadzony konkurs na to stanowisko. 
Przewodnicząca Rady przekazała, że Burmistrz odpowie na to zapytanie na piśmie. 

Ad. pkt 11. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej we Fromborku Barbara Kędzierska po wyczerpaniu porządku obrad 
zamknęła XXIII zwyczajną sesję Rady Miejskiej we Fromborku. 

Na tym protokół zakończono. 

Sekretarz obrad – radna Jadwiga Urbanowicz. 

Protokół sporządziła Bernadeta Gajewska. 

Obrady XXIII zwyczajnej sesji Rady Miejskiej we Fromborku, która odbyła się w dniach 27 września 
2017 roku oraz 4 października 2017 roku zostały utrwalone na płycie CD - znajduje się ona w Biurze 
Rady. 

 


